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ObavjeStavam Vas da ce na osnovu ̂ lana 187 Poslovnika SkupStine Cme

Gore, pitanje predsjedruku Vlade, na Petoj - posebnoj sjednici Drugog
redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2018. godini, zakazanu za 27.

novembar 2018.godine, postaviti ovla§ceni predstavnik Kluba poslanika

Demokratske partije socijalista, poslanik Obrad MiSo Stanisic.
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Broj:

Datum,

Na osnovu ̂ lana 187 Poslovnika SkupStine Crne Gore, u ime poslankkog kluba

DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam sljede^e pitanje:

Gospodine predsjednice,

Koliko je iznosio priliv stranih investicija, od prijema naSe dr^ave u NATO do danas,
u odnosu na period prije uflanjenja u Alijansu, sa posebnim osvrtom na priliv ino-

kapitala, iz zemalja flanica Saveza, u prvih Sest mjeseci ove godine u poredenju sa
prvim polugodiStem proSIe (2017) godine?

Obrazlozenje:

Obzirom da je na§a zemlja od 5. juna proSle godine postala punopravna danica
NATO saveza mislim da je pogodan trenutak da, Vam gospodine Predsjedni^e

Vlade, postavim ovo pitanje kako bi ste Parlament i crnogorsku javnost upoznali o
benefitima koje je donijelo naSe flanstvo u Alijansu, bez obzita Sto ste Vi viSe puta u

toku dosadaSnjeg mandata govorili o ekonomskom razvoju i starnim ulaganjima.

U najkracem, da pored bezbjednosne sigurnosti vidimo ekonomske efekte koje Crna

Gora ima od ̂lanstva u najorganizovaniju i najrazvijeniju svjetsku organizaciju.

POSLANIK

d Mi§o Stani§i(^
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Podgorica, 28. novembar 2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 27. novembra 2018. godine, kako bi isti bill
dostavijeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

kovic



POSLANI^KOPITANJE

Predsjednice Vlade,

U sklodu so Poslovnikom Skupstine Crne Gore, Jo som predsjedniku crnogorske Vlade
gospodinu Dusku Markovicu, postavljam sljedece pitanje:

Kohkoje iznosio priliv stranih investicija, od prijema nase drzave u NATO do danas, u odnosu
no period prije uclanjenja u Alljansu, so posebnim osvrtom na priliv ino~kapitala, iz zemaija
clanica Soveza, u prvih sest mjeseci ove godine u poredenju so prvim polugodistem prosle
{2017) godine?

OBRAZLOZENJE

Obzirom da Je nasa zemija od 5. juna prosle godine postala punopravna clanica NATO saveza
mislim daje pogodan trenutak da, Vam se gospodine Predsjednice Vlade, postavi ova pitanje
kako biste Porlamenti crnogorsku Javnost upoznali o benefitima kojeJe donijelo nase clanstvo
u Alijansi, bez obzira sto ste vise puta u toku dosadasnjeg mandata govorili o ekonomskom
razvoju i starnim ulaganjima.

U nojkracem, da pored bezbjednosne sigurnosti vidimo ekonomske efekte koje Crna Gora ima
od clanstvo u najorganizovanijoj i nojrazvijenijoj svjetskoj organizaciji.



ODGOVOR

Poslanice Stanisicu,

Hvala Vam na postavljenom pitanju. Dakle, Crna Gora je clanstvom u NATO osigurala sigurnost
i perspektive za nase gradane, kako na politickom, tako i na ekonomskom planu. Politicki smo
obezbjedili najbolju garanciju bezbjednosti i stabilnosti, i postajuci po prvi put punopravni dio
civilizacijskog vrijednosnog sistema kome sa pravom i pripadamo.

Crna Gora je, nakon same nesto vise od godinu dana clanstva, prepoznata u AlljansI kao
odgovoran i pouzdan saveznik, kojl aktlvno doprinosi politlkama i misijama SJevernoatlantskog
saveza. Upravo nasim odgovornim pristupom kroz clanstvo u NATO, pospjesujemo ispunjenje
naseg drugog vanjsko-politickog priorlteta - clanstva u Evropsko] uniji, za koje postoji sirokl
politicki i drustveni konsenzus u zemlji.

Osim garancije bezbjednosti i snaznije pozlcije na medunarodnom planu, clanstvom u NATO
stvorili smo i pretpostavke za brzi ekonomski razvoj.

Zbog toga zelim da zahvalim, kao sto sam na pocetku rekao, na ovom pitanju i mogucnosti da
poslanicima i gradanima predstavim prednosti clanstva iz perspektive investicija i razvoja,
buduci da smo i u periodu priprema za njegovu formalizaciju najavljivali pozitivne efekte koje
ce ono imati na crnogorsku privredu. Time su, na najboiji nacin, demantovane brojne
negativne tvrdnje oponenata clanstva, ali i mnogih skeptika.

Kada su u pitanju ekonomski benefiti, podaci govore sami za sebe. Preliminarno, direktne
strane investicije iz drzava clanica NATO-a u Crnu Goru su u odnosu na period koji navodite,
porasle za 118,8 odsto (ili 273 miliona eura nominaino) sto je vise nego dupio, dok je broj
turista iz drzava clanica koji su posjetili Crnu Goru visi za 25 odsto (ili 130.000 vise gostiju medu
ukupnih 650.000). Ovi podaci najbolje svjedoce da su nasa ocekivanja bila opravdana, i
potvrduju cinjenicu da je partnerstvo sa najmocnijim drzavama danasnjice najboija garandja
poslovnog i investicionog ambijenta.

Uprkos snaznom rastu investicija iz ovih drzava, ekonomske efekte ocekujemo u duzem
periodu uz jos vece investicije, i to ne samo iz drzava clanica NATO-a, nego i iz druglh zemaija
koje traze sigurnu i bezbjednu destinaciju za svoj kapital. Uostalom, svjedoci smo
svakodnevnog interesovanja renomiranih svjetskih kompanija za ulaganja u oblastima
turizma, energetike, poljoprivrede i drugih razvojnih grana.

Takode, efekti clanstva u NATO-u mogu se mjeriti i kroz poboljsanje medunarodnog rejtinga
kod medunarodnih finansijskih Institucija i investicionih fondova, sto bi posredno moglo
uticati i na ostvarlvanje povoljnijih usiova zaduzivanja na medunarodnom finansijskom trzistu.
Zbog svega toga Moody's prije dva mjeseca je poboljsao izglede crnogorske privrede iz
stabilnih u pozitivne.



Uvazeni poslanice Stanisicu,

Clanstvo u NATO-u je velika sansa i za nasu privredu. Podsjecam Vas da dodjelom NATO koda

crnogorski privrednici imaju mogucnost da svoje proizvode i usiuge plasiraju na trziste drzava

cianica, i da budu dobavljaci za NATO potrebe. Na NATO tenderima 88 odsto poslova dobijaju

mala i srednja preduzeca. To je odlicna prilika da crnogorske kompanije postanu die globalnog
trzista. A na zahtjev privrede vec do sada dodijeljen je 177 NATO kodova, sto znaci da

crnogorski prolzvodi vec mogu ucestvovati na tenderima za snabdijevanje Sjeverno-atlantskog
saveza.

Medu njima su kodovi za namjensku industriju kao sto je proizvodnja oruzja, ali i robe siroke
potrosnje i prehrambeni proizvodi. Najvecu korist od ovog procesa za sada je imala upravo
namjenska industrija i poljoprivreda, zatim agencije koje pruzaju lucke i spediterske usiuge,
organizatori aranzmana kongresnog turizma, softverske firme i druge. Navescu samo neke od
proizvodaca koji su imali ovu sansu: Tara iz Mojkovca, Plantaze, Franca-Mesopromet, Poliex,
Martex ali i mnogi drugi.

Nasoj privredi su potrebni strucnjaci i mogucnosti zaposljavanja i staziranja u strukturama i
specijalizovanim agencijama Alijanse. Nasi mladi studenti su u mogucnosti da dodatno
unaprijede svoja znanja kroz programe u razlicitim oblastima, a zatim da stecena znanja i
vjestine primijene u svojoj buducoj profesiji u Crnoj Gori.

Sve sto sam rekao potvrduje da je upravo nase opredjeljenje za clanstvom u NATO, pored

primarno politickog znacaja dovelo do pozitivnog ekonomskog efekta za koji s pravom
ocekujemo da ce se jos snaznije nastaviti i u narednom periodu. Hvala vam na paznji.


